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Protokół Nr XXXIV/2022 

z Sesji Rady Gminy Stegna 

odbytej w dniu 28stycznia 2022 r. 

 

Zapis XXXIV Sesji Rady Gminy Stegna:  

 
https://transmisjaobrad.info/videos/5701/xxxiv-sesja-rady-gminy-stegna 

 

czas rozpoczęcia sesji: 08:00                                                              czas zakończenia: 08:35 

 

XXXIV Sesję Rady Gminy Stegna zwołaną na dzień 28 stycznia 2022 r. na godz. 08.00  

z wykorzystaniem środków porozumiewania się na odległość (tryb zdalny) otworzył 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Stegna Pan Zygmunt Flejszar. 

 

Wiceprzewodniczący Rady Zygmunt Flejszar poinformował, że posiedzenie obrad XXXIV 

Sesji Rady Gminy Stegna jest nagrywane i transmitowane. Administratorem danych jest Gmina 

Stegna. 

Klauzula informacyjna znajduje się na stronie Biuletynu Informacji Publicznej Urzędu Gminy 

w Stegnie. 

 

Wiceprzewodniczący Rady Zygmunt Flejszar przywitał uczestniczących w Sesji: Wójt 

Gminy Stegna Panią Ewę Dąbską, Zastępcę Wójta Gminy Stegna Pana Tomasza Gajewskiego, 

Skarbnik Gminy, Sekretarz Urzędu, Radnych Gminy Stegna oraz wszystkich oglądających 

obrady Sesji Rady Gminy Stegna oraz Radcę prawnego Igora Kępińskiego. 

 

Ad. Pkt. Nr 2.    Stwierdzenie prawomocności obrad. 

 

Wiceprzewodniczący Rady Zygmunt Flejszar na podstawie głosowego potwierdzenia 

obecności stwierdził, iż na stan 15 radnych w sesji uczestniczy 11 radnych nieobecni Radna 

Magdalena Haftkowska, Radna Małgorzata Mechlińska, Radny Mariusz Ogrodowski, Radny 

Kamil Parol - sesja jest prawomocna do podejmowania uchwał - załącznik nr 1. 

 

Ad. Pkt. Nr 3.   Zatwierdzenie porządku obrad. 
 

Wiceprzewodniczący Rady Zygmunt Flejszar poinformował, że żadne wnioski nie 

wpłynęły. 

 

Rada Gminy Stegna obraduje zgodnie z ustalonym porządkiem obrad XXXIV Sesji:  

 

1. Otwarcie sesji. 

2. Stwierdzenie prawomocności obrad. 

3. Zatwierdzenie porządku obrad. 

4. Przyjęcie protokołów z XXX, XXXI oraz XXXIII Sesji Rady Gminy Stegna. 

5. Interpelacje i zapytania Radnych. 

6. Plan pracy Rady Gminy Stegna na 2022 r. 

 

7. Podjęcie uchwał w sprawie: 

 

7.1. wyrażenia zgody na zawarcie umowy dzierżawy w trybie bezprzetargowym, 

nieruchomości stanowiącej własność Gminy Stegna; 

https://transmisjaobrad.info/videos/5701/xxxiv-sesja-rady-gminy-stegna
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7.2. zmiany Regulaminu dostarczania wody i odprowadzania ścieków na terenie Gminy 

Stegna; 

7.3. określenia terminu, częstotliwości i trybu uiszczania opłaty za gospodarowanie 

odpadami komunalnymi; 

7.4. zmian budżetu Gminy Stegna na rok 2022; 

7.5. zmiany uchwały Nr XXXII/302/2021 Rady Gminy Stegna z dnia 17 grudnia 2021 

roku w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Stegna na lata 2022-2034. 

8. Odpowiedzi na interpelacje zgłoszone na poprzednich sesjach, oraz w okresie między 

sesjami. 

9. Wolne wnioski i informacje. 

10. Zakończenie obrad. 
 

Ad. Pkt. Nr 4.  Przyjęcie protokołów z XXX, XXXI oraz XXXIII Sesji Rady Gminy 

Stegna. 

 

Wiceprzewodniczący Rady Zygmunt Flejszar poddał pod głosowanie przyjęcie protokołu  

z XXX Sesji Rady Gminy Stegna odbytej w dniu 26 listopada 2021 roku, wyczytując Radnych 

kolejno z listy i prosząc o oddanie głosu. 

 

Wynik głosowania nad przyjęciem protokołu z XXX Sesji Rady Gminy Stegna:  

za 11, przeciw 0, wstrzymało się 0 – imienny wykaz stanowi załącznik Nr 2. 

Protokół Nr XXX/2021 został przyjęty. 

 

Radny Jan Hudomięt przekazał informację, iż Radna Małgorzata Mechlińska zgłasza problem 

techniczny w dołączeniu do obrad. 

 

Wiceprzewodniczący Rady Zygmunt Flejszar posiada już tę informację, ale nic nie 

poradzimy. 

 

Wiceprzewodniczący Rady Zygmunt Flejszar poddał pod głosowanie przyjęcie protokołu  

z XXXI Sesji Rady Gminy Stegna odbytej w dniu 03 grudnia 2021 roku, wyczytując Radnych 

kolejno z listy i prosząc o oddanie głosu. 

 

Wynik głosowania nad przyjęciem protokołu z XXXI Sesji Rady Gminy Stegna:  

za 11, przeciw 0, wstrzymało się 0 – imienny wykaz stanowi załącznik Nr 3. 

Protokół Nr XXXI/2021 został przyjęty. 

 

Wiceprzewodniczący Rady Zygmunt Flejszar poddał pod głosowanie przyjęcie protokołu  

z XXXIII Sesji Rady Gminy Stegna odbytej w dniu 30 grudnia 2021 roku, wyczytując Radnych 

kolejno z listy i prosząc o oddanie głosu. 

 

Wynik głosowania nad przyjęciem protokołu z XXXIII Sesji Rady Gminy Stegna:  

za 10, przeciw 0, wstrzymało się 1 – imienny wykaz stanowi załącznik Nr 4. 

Protokół Nr XXXIII/2021 został przyjęty. 

 

Ad. Pkt. Nr 5.  Interpelacje i zapytania Radnych. 

 

Wiceprzewodniczący Rady Zygmunt Flejszar zapytał czy Radni zgłaszają interpelacje bądź 

zapytania. 

 



3 

 

Radny Maciej Makowski poinformował, że w dniu wczorajszym złożone zostały dwa 

dokumenty. Pierwszy dokument to zapytanie jego i Radnej Brygidy Drągowskiej dotyczące 

rejestrowania dźwięku oraz obrazu i dźwięku podczas posiedzeń Komisji. To zapytanie ma na 

celu przynajmniej wstępne ustalenie celu rejestracji, zasad archiwizowania i udostępniania oraz 

zgodności z ustawą z mają 2018 roku o ochronie danych osobowych. Drugi dokument to 

zgodnie z deklaracją złożoną na poprzedniej XXXIII Sesji, został złożony wspólny wniosek 

trójki Radnych, wniosek o powołanie Komisji problemowej dotyczącej powołania doraźnej 

Komisji Rady Gminy Stegna do spraw gospodarki odpadami i utrzymania czystości na terenie 

gminy Stegna oraz ustalenia jej składu osobowego. Do tego wniosku dołączyliśmy też projekt 

uchwały. Tak jak wspomniał został podpisany przez trójkę Radnych, przez niego, Brygidę 

Drągowską oraz Mirosława Wojtkowskiego.    

 

Więcej zapytań i interpelacji nie zgłoszono. 

 

Ad. Pkt. Nr 6.  Plan pracy Rady Gminy Stegna na 2022 r. 

 

Wiceprzewodniczący Rady Zygmunt Flejszar poinformował, że plan pracy Rady na 2022 r. 

nie uległ zmianie, jest analogiczny do planu z roku 2021 r. Nie wpłynęły żadne nowe zmiany 

ani propozycje - stanowi załącznik do protokołu. 

 

Ad. Pkt. Nr 7.1.   projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie umowy 

dzierżawy w trybie bezprzetargowym, nieruchomości stanowiącej własność Gminy 

Stegna 

 

Wiceprzewodniczący Rady Zygmunt Flejszar zapytał czy są jakieś uwagi do projektu 

uchwały. 

Uwag do przedłożonego projektu uchwały nie zgłoszono. 

 

Wiceprzewodniczący Rady Zygmunt Flejszar zarządził głosowanie nad projektem uchwały  

w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie umowy dzierżawy w trybie bezprzetargowym, 

nieruchomości stanowiącej własność Gminy Stegna, wyczytując Radnych kolejno z listy  

i prosząc o oddanie głosu. 

 

Wynik głosowania nad projektem uchwały:  

za 11, przeciw 0, wstrzymało się 0 – imienny wykaz stanowi załącznik Nr 5. 

 

Przyjęto uchwałę Nr XXXIV/307/2022 

w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie umowy dzierżawy w trybie bezprzetargowym, 

nieruchomości stanowiącej własność Gminy Stegna 

 

Uchwała stanowi załącznik do protokołu. 

 

Ad. Pkt. Nr 7.2.   projekt uchwały w sprawie zmiany Regulaminu dostarczania wody 

i odprowadzania ścieków na terenie Gminy Stegna 

 

Wiceprzewodniczący Rady Zygmunt Flejszar zapytał czy są jakieś uwagi do projektu 

uchwały. 
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Radny Maciej Makowski zapytał czy w przedłożonym projekcie występuje jedynie jedna 

zmiana w porównaniu do tego, co procedowaliśmy we wrześniu, wyłączenie tego zapisu ustępu 

5 w paragrafie 11. 

 

Kierownik referatu Artur Kozłowski  wyjaśnił, że zmiany dotyczą tak jak wspomniał Radny 

usunięcia zapisu ust., 5 w § 11, co opisane jest w uzasadnieniu do projektu uchwały.  

 

Radny Maciej Makowski wydawałoby się być uzasadnione, że bez warunków przyłączenia 

lub wykonanie niezgodnie z warunkami przyłączenia nie będzie takiego odbioru, dlaczego 

organ wyłączył ten zapis. 

 

Kierownik referatu Artur Kozłowski zapis ten został negatywnie zaopiniowany przez organ 

opiniujący Wody Polskie, stwierdzono, że jest to niezgodne z przepisami ustawy. 

 

Radny Maciej Makowski nie rozumie tego, ale przyjmuje do wiadomości, że jest to sprzeczne 

z ustawą. W uzasadnieniu mamy chyba błąd w przywoływanych datach, w akapicie pierwszym 

jest przywołana data ustawy z 13 lutego 2020 r., natomiast w akapicie trzecim jest zapis 

„Ponadto ww. ustawa zmieniająca z dnia 13 maja 2020 r.”. Jaka data jest obligująca, bo 

wskazane są 12 miesięczne terminy.  

 

Kierownik referatu Artur Kozłowski  na tym etapie nie jest w stanie odpowiedzieć, musi to 

sprawdzić. Jedna ustawa dotyczy prawa budowlanego, a druga, która by obligowała. 

 

Radny Maciej Makowski dla ułatwienia w akapicie pierwszym jest podana data i przywołana 

ustawa, a w akapicie trzecim jest odniesienie do wyżej wymienionej ustawy zmieniającej z dnia 

i tutaj jest inna data w miesiącu. 

 

Kierownik referatu Artur Kozłowski  wydaje mu się, że tutaj wynika to z ustawy prawa 

wodnego a w drugim przypadku prawa budowlanego, ale musi to zweryfikować. 

 

Radny Maciej Makowski będzie prosił o wyjaśnienie tego. 

 

Wiceprzewodniczący Rady Zygmunt Flejszar zapytał czy są jeszcze pytania. 

Nie zgłoszono. 

 

Wiceprzewodniczący Rady Zygmunt Flejszar zarządził głosowanie nad projektem uchwały 

w sprawie zmiany Regulaminu dostarczania wody i odprowadzania ścieków na terenie Gminy 

Stegna, wyczytując Radnych kolejno z listy i prosząc o oddanie głosu. 

 

Wynik głosowania nad projektem uchwały:  

za 11,  przeciw 0, wstrzymało się 0 – imienny wykaz stanowi załącznik Nr 6. 

 

Przyjęto uchwałę Nr XXXIV/308/2022 

w sprawie zmiany Regulaminu dostarczania wody i odprowadzania ścieków na terenie 

Gminy Stegna 

 

Uchwała stanowi załącznik do protokołu. 

 

Ad. Pkt. Nr 7.3.   projekt uchwały w sprawie określenia terminu, częstotliwości i trybu 

uiszczania opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi. 
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Wiceprzewodniczący Rady Zygmunt Flejszar zapytał czy są jakieś uwagi do projektu 

uchwały. 

 

Radny Maciej Makowski chciałby się upewnić czy w obowiązującej uchwale nie było 

wskazanego rygoru czasowego, czy te zmiany dotyczą wyłącznie wskazania inkasentów, na 

czym polega główna zmiana, czy ta uchwała reguluje czas dokonywania opłat. 

 

Kierownik referatu Ewa Suchewicz zapisy w przedłożonym projekcie uchwały zostały 

dostosowane do aktualnych zapisów ustawy, jeżeli chodzi o definicję właścicieli 

nieruchomości, na których znajdują się domki letniskowe oraz wskazanie inkasentów imiennie, 

są to Sołtysi. Jeżeli chodzi o terminy to nie są one zmienione w porównaniu do obowiązującej 

uchwały.  

 

Radny Maciej Makowski chciałby dowiedzieć się, w jaki sposób gmina komunikuje 

mieszkańcom te zmiany dotyczące płatności, deklaracji, wszystkich nowych regulacji 

zawartych w stanowionym przez Radę prawie miejscowym. Czy wykorzystujemy do tego 

stronę gminy.  

 

Kierownik referatu Ewa Suchewicz wykorzystywana jest strona gminy, Biuletyn Informacji 

Publicznej również korespondencję e-mailową a także bezpośrednio. 

 

Radny Maciej Makowski z tego, co zaobserwował na stronie gminy, mimo, że kończy się 

styczeń i do końca miesiąca mieszkańcy gminy powinni złożyć deklaracje, na stronie gminy 

nie ma zaktualizowanych informacji dotyczących zmian, które w ubiegłym roku 

procedowaliśmy, są stare uchwały jak również druki. Nie wszyscy mają możliwość złożenia 

deklaracji poprzez e-puap. 

 

Kierownik referatu Ewa Suchewicz nie do końca rozumie, dlaczego mieszkańcy nie mogą 

złożyć deklaracji elektronicznie, do urzędu wpływają deklaracje składane poprzez e-puap. 

 

Radny Maciej Makowski podstawowym źródłem informacji jest strona gminy, która powinna 

być aktualizowana, rozumie, że kierownik, jako pracownik merytoryczny interesuje się tym i 

sprawdza czy te zmiany zostały wprowadzone.  

 

Kierownik referatu Ewa Suchewicz znajdują się one w Biuletynie Informacji Publicznej, nie 

do końca rozumie ten zarzut. 

 

Radny Maciej Makowski proszę to sprawdzić i wtedy zrozumie Pani zarzut, po prostu jest to 

niezaktualizowane. Jest to dość poważne zaniedbanie, strona gminy nie jest tylko wizytówką, 

ale podstawowym źródłem informacji dla mieszkańców. Jest to wprowadzenie mieszkańców  

w błąd, odczytując te informacje, mieszkaniec będzie przyjmował, że są one aktualne.  

Nie wszyscy dysponują profilem zaufanym, nie wszyscy radzą sobie z informatyzacją, 

szczególnie w dobie pandemii gdzie mamy okienko podawcze tylko w urzędzie. Jest to bardzo 

poważne zaniedbanie. Między innymi nad tym będziemy pracowali w ramach komisji  

 

Kierownik referatu Ewa Suchewicz nie tylko okienko podawcze funkcjonuje, mieszkańcy  

i osoby zainteresowane są przyjmowane w sposób bezpośredni. Informacje dotyczące 

wszelkich zmian w systemie gospodarki odpadami zostały przekazane Sołtysom. Wysyłane są 

informacje do każdego mieszkańca w przypadku zmian dotyczących wysokości stawek. 

Obecnie trwa cała akcja wysyłkowa i każdy mieszkaniec otrzyma pisemnie informacje o 
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zmianach, jakie nastąpiły w uchwałach. Zarzut, iż na stronie internetowej nie zostało to 

zaktualizowany nie jest jednoznaczny z tym, że mieszkaniec nie ma tej informacji.  

 

Radny Maciej Makowski traktuje to inaczej, uważa, że jest to zaniedbanie. Starał  

się te informacje odnaleźć i prawdopodobnie gdyby nie jego wiedza, jako radnego pogubiłby 

się w tych informacjach.  

 

Wiceprzewodniczący Rady Zygmunt Flejszar zapytał czy są jeszcze pytania do projektu 

uchwały. 

Nie zgłoszono. 

 

Wiceprzewodniczący Rady Zygmunt Flejszar zarządził głosowanie nad projektem uchwały  

w sprawie określenia terminu, częstotliwości i trybu uiszczania opłaty za gospodarowanie 

odpadami komunalnymi, wyczytując Radnych kolejno z listy i prosząc o oddanie głosu. 

 

Wynik głosowania nad projektem uchwały:  

za 11,  przeciw 0, wstrzymało się 0 – imienny wykaz stanowi załącznik Nr 7. 

 

Przyjęto uchwałę Nr XXXIV/309/2022 

w sprawie określenia terminu, częstotliwości i trybu uiszczania opłaty za 

gospodarowanie odpadami komunalnymi 

 

Uchwała stanowi załącznik do protokołu. 

 

Ad. Pkt. Nr 7.4. projekt uchwały w sprawie zmian budżetu Gminy Stegna na rok 2022. 

 

Wiceprzewodniczący Rady Zygmunt Flejszar zapytał czy są jakieś uwagi do projektu 

uchwały. 

 

Nie zgłoszono. 
  

Wiceprzewodniczący Rady Zygmunt Flejszar zarządził głosowanie nad projektem uchwały  

w sprawie zmian budżetu Gminy Stegna na rok 2022, wyczytując Radnych kolejno z listy  

i prosząc o oddanie głosu. 

  

Wynik głosowania nad projektem uchwały:  

za 11,  przeciw 0, wstrzymało się 0 – imienny wykaz stanowi załącznik Nr 8. 

 

Przyjęto uchwałę Nr XXXIV/310/2022 

w sprawie zmian budżetu Gminy Stegna na rok 2022. 

 

Uchwała stanowi załącznik do protokołu. 

 

Ad. Pkt. Nr 7.5.   projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XXXII/302/2021 Rady 

Gminy Stegna z dnia 17 grudnia 2021 roku w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Gminy Stegna na lata 2022-2034. 

 

Wiceprzewodniczący Rady Zygmunt Flejszar zapytał czy są jakieś uwagi bądź pytania do 

projektu uchwały. 
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Nie zgłoszono. 

 

Wiceprzewodniczący Rady Zygmunt Flejszar zarządził głosowanie nad projektem uchwały  

w sprawie zmiany uchwały Nr XXXII/302/2021 Rady Gminy Stegna z dnia 17 grudnia 2021 

roku w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Stegna na lata 2022-2034, 

wyczytując Radnych kolejno z listy i prosząc o oddanie głosu. 

 

Wynik głosowania nad projektem uchwały:  

za 10,  przeciw 1, wstrzymało się 0 – imienny wykaz stanowi załącznik Nr 9. 

 

Przyjęto uchwałę Nr XXXIV/311/2022 

w sprawie zmiany uchwały Nr XXXII/302/2021 Rady Gminy Stegna z dnia 17 grudnia 

2021 roku w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Stegna  

na lata 2022-2034 

 

Uchwała stanowi załącznik do protokołu. 

 

Ad. Pkt. Nr 8.   Odpowiedzi na interpelacje zgłoszone na poprzednich sesjach, oraz  

w okresie między sesjami. 

 

Wiceprzewodniczący Rady Zygmunt Flejszar poinformował, że we wskazanym terminie nie 

wpłynęły interpelacje. 

 

Ad. Pkt. Nr 9.   Wolne wnioski i informacje. 
 

Wiceprzewodniczący Rady Zygmunt Flejszar zapytał czy ktoś chciałby zabrać głos. 

 

Radny Maciej Makowski zapytał, kto jest odpowiedzialny za przygotowanie dokumentów z 

obszaru zmiany Regulaminy dostarczania wody i odprowadzania ścieków. 

 

Kierownik referatu Artur Kozłowski  opracowany jest przez urząd. 

 

Radny Maciej Makowski nie do końca może zgodzić się z tym, co zapisane jest w akapicie 

czwartym uzasadnienia, „Rada Gminy Stegna uchwałą Nr XXVIII/272/2021 z dnia 24 września 

2021 r. przygotowała projekt zmian Regulaminu”.  Rada Gminy nie przygotowuje projektu, 

Rada Gminy głosuje nad przyjęciem. Prosi, aby nie wprowadzać takich zapisów, bo jest to 

nieprawdziwe. Nie miał wiedzy o tym, że przygotowuje ten dokument, tym bardziej, że był on 

wadliwy, nieprzyjęty przez organ. 

 

Kierownik referatu Artur Kozłowski  wracając do daty w akapicie trzecim, powinien tam 

być luty zamiast maja. 

 

Radny Maciej Makowski domyślał się, ale jest to istotny błąd z uwagi na to, że niesie za sobą 

konsekwencje rygoru czasowego, do kiedy Rada jest zobowiązana to uchwalić. Czy w związku 

z tym, że ten termin został przekroczony ponosimy jakieś konsekwencje. 

 

Kierownik referatu Artur Kozłowski poinformował, że z tego tytułu nie ponosimy 

konsekwencji. 
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Radny Maciej Makowski zapytał, na jakim etapie są prace związane z przebudową drogi 

Stróża – Mikoszewo. Czy znane są terminy realizacji projektu, czy będą jakieś przeszkody. 

Cały czas czekamy na wykonanie tych prac, droga jest w fatalnym stanie, brakuje ścieżki 

rowerowej.  

 

Wójt Gminy Ewa Dąbska podkreśliła ponownie, że droga Stróża-Mikoszewo nie stanowi 

własności gminy Stegna, jest to droga powiatowa. Interesuje się tą drogą, wysyłane są 

zapytania, na jakim etapie jest ta inwestycja. Powiat ma opracowany program funkcjonalno-

użytkowy. Na dzień dzisiejszy z informacji, które uzyskała sytuacja jest taka, że 

dofinansowanie prawdopodobnie miało być w wysokości czterdziestu paru milionów.  

Z programu funkcjonalno-użytkowego wynika ponad 60 milionów. Takie informacji otrzymała 

z powiatu.  Czy będzie przetarg ogłoszony trudno powiedzieć, przekazuje tylko takie 

informacje, jakie uzyskała bezpośrednio z powiatu.  

 

Radny Maciej Makowski takich właśnie informacji oczekuje, w sensie zainteresowania 

Wójta, jako włodarza i przekazania tego, co wie w tym temacie. Czy ta inwestycja może być 

zagrożona przez to, że jest droższa a nie ma do końca środków.  

 

Wójt Gminy Ewa Dąbska powiat najprawdopodobniej będzie się starał w ministerstwie  

o zwiększenie wartości zamówienia. Jest to różnica 20 mln zł i nie przypuszcza, aby powiat 

było stać w tej chwili na dołożenie tak dużej kwoty. Wystąpi z kolejnym pismem, aby uzyskać 

bieżące informacje i przekazać je Radzie. 

 

Ad. Pkt. Nr 10.   Zakończenie obrad. 

 

Wiceprzewodniczący Rady Zygmunt Flejszar w związku z wyczerpaniem porządku obrad 

zamknął XXXIV Sesję Rady Gminy. 

 

 
Protokół sporządziła: 

Furman Małgorzata   

 


